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Afvalstoffenplan  -  Monitoring bedrijfsrestafval

In het afvalstoffenplan is vastgelegd dat Vlaanderen tegen 2022 de productie van 
bedrijfsrestafval met 15% wil verminderen. De OVAM heeft Recydata ingeschakeld om 
hiervoor een monitoringsysteem te ontwikkelen. Recydata deed een studie in 2013 en 
2015 bij 128 privé-inzamelaars die toen ongeveer de Vlaamse afvalmarkt dekten. In 
deze monitoring werd gefocust op 6 verschillende stromen: restafval, voedselresten, vlak 
glas, hout, papier/karton en kunststof. Recydata contacteerde de individuele operatoren 
(sorteercentra en recuperanten) die actief zijn in het Vlaamse Gewest en vroeg hen om 
data over te maken over hun inkomende afvalstromen. Op deze manier kon er 
gedetailleerd en voldoende inzicht verkregen worden in oorsprong, type en kwaliteit van 
het materiaal.

Het resultaat van deze monitoring was niet positief. In 4 van de 6 stromen is er een 
stijging van de hoeveelheid afval ten opzichte van 2013. De hoeveelheid bedrijfsrestafval 
daalde wel licht. Uit de studie blijkt dat het geen simpele opgave wordt om de in het 
afvalstoffenplan aanwezige reductie van 15% te halen. 

1. In het afvalstoffenplan staat dat de monitoring van het bedrijfsrestafval om de twee 
jaar moet gebeuren. 

Zijn er cijfers beschikbaar voor 2017? Zo neen, hoe komt dit? Is de monitoring voor 
2019 in voorbereiding?

2. Maakt de minister zich sterk dat het bedrijfsrestafval met 15% gereduceerd zal zijn 
in 2022? Zal hij hiervoor bijkomende maatregelen nemen? En zo ja, welke?
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1. Valipac heeft de ingezamelde hoeveelheid bedrijfsrestafval voor het jaar 2017 
berekend. Dat is een verplichting die is opgenomen in de erkenning van Valipac. De 
monitoring van deze gegevens in 2019 is dus gegarandeerd.
Valipac rapporteerde voor het jaar 2017 881.036 ton bedrijfsrestafval.

2. De -15% doelstelling is ambitieus. Bijkomend beleid is noodzakelijk is om deze 
doelstelling te behalen. Er is zowel nood aan meer preventie van (rest)afval als een 
betere selectieve inzameling. Alle actoren in de keten moeten hun 
verantwoordelijkheid opnemen en het beleid zet daar ook op in. Hieronder vindt u een 
overzicht van een aantal reeds genomen en geplande stappen: 
- Fost Plus kreeg in zijn nieuwe erkenning de doelstelling opgelegd om de selectieve 

inzameling van pmd bij bedrijven te verdubbelen tegen het einde van de erkenning 
in 2023.  

- Voor de afvalstoffenproducenten werd de sorteerverplichting uitgebreid door een 
wijziging van het VLAREMA. Sinds 1 juni 2018 moeten bedrijven ook 3 
kunststofstromen verplicht selectief laten inzamelen: recycleerbare harde 
kunststoffen, geëxpandeerd polystyreen en kunststoffolies. In de lopende 
wijziging van het VLAREMA is ook een verplichte selectieve inzameling van 
organisch-biologisch afval voorzien. 

- In overleg met de sector wordt gewerkt aan een betere inzameling van het 
restafval. Er worden regels afgesproken om te vermijden dat inzamelaars in de 
toekomst in de containers restafval nog grote hoeveelheden afval meenemen dat 
onder de sorteerplicht valt. Er zal onder meer ingezet worden op visuele controles 
en een terugkoppeling naar de klant bij sorteerfouten. De bedoeling is om de 
principes van een professionele inzameling meer gedetailleerd neer te schrijven in 
een gedragen code van goede praktijk die bindend wordt voor inzamelaars van 
restafval.


